

NO V-A1991-1	Ladouceur, R. (1991). Le jeu pathologique. Dépendances, 3, 5-14.	
<p>Ce n'est que depuis 1980 que l'Association Américaine de Psychiatrie reconnaît le jeu pathologique comme trouble psychiatrique (voir le DSM-III). Le joueur pathologique est souvent préoccupé par le jeu, mise souvent des sommes d'argent plus importantes que prévues, devient irrité s'il ne peut jouer, retourne au jeu dans le but de gagner l'argent perdu et éprouve des difficultés sociales, professionnelles et familiales énormes à cause du jeu (voir tableau 1). Le professionnel de la santé devra dorénavant pouvoir diagnostiquer, connaître la dynamique et savoir comment aider les joueurs pathologiques. Les paragraphes qui suivent abordent successivement ces questions.</p>	<p>It was not until 1980 that the American Psychiatric Association recognized pathological gambling as a psychiatric disorder (see the DSM-III). The pathological gambler is often preoccupied by gambling, often bets greater sums of money than planned, becomes irritated if he/she cannot gamble, returns to gamble in order to win back losses, and experiences enormous social, professional, and family difficulties because of his/her gambling activities (see table 1). Health professionals should now be able to diagnose, understand the dynamics, and know how to assist pathological gamblers. The following paragraphs successively address these questions.</p>	